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Plats och tid Stadshuset klockan 15.00 – 15.20

Beslutande Enligt förteckning på s. 2 

Övriga närvarande Enligt förteckning på s. 2 

Utses att justera Patrik Karlsson

Justeringens plats och tid

Underskrifter Sekreterare ______________________________________________ Paragrafer 216 - 240
Yvonne Johnsson

Ordförande _______________________________________________
Bengt Odlöw (s)

Justerande _______________________________________________
Patrik Karlsson (s)

ANSLAG/BEVIS
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag.

Organ Kommunstyrelsen
Sammanträdesdatum 2005-09-07
Datum för
anslagets uppsättande

Datum för
2005-09-14 anslagets nedtagande  2005-10-06

Förvaringsplats
för protokollet Stadskontoret
Underskrift ______________________________

Utdragsbestyrkande
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NÄRVARANDE

Beslutande

Ledamöter
Bengt Odlöw (s), ordförande
Patrik Karlsson (s)
Lisbeth Årgårdh (s)
Inga-Lill Görloff (s)
Hans Broberg (fp)
Dagmar Callgard (fp)
Hans Bergfelt (m)
Bengt Möndell (m)
Benny Strandberg (kd)
Jan Kronberg (v)
Lars G Andersson (spi)

Övriga närvarande

Ersättare
Kaj Johansson (s)
Ralf Lorentzon (s)
Berndt Runberg (s)
Marie Östh (s)
Carl-Johan Sernestrand (fp)
Kenneth Wallin (m)
Berit Adolfsson (m)
Hans-Olof Engvall (kd)
Karina Gonzalez (v)
Kent Helgesson (mp), kl. 15.05 – 15.20
Inga Johnsson (c)

Tjänstemän m.fl.
Jan Persson, stadskontoret
Yvonne Johnsson, ”- 
Krister Karlsson, ”- 
Jeanette Bokelund, ”- 
Ulf Dermark, stadsbyggnadskontoret
Ronny Sjölund, personalkontoret
Bengt Berndtsson, Samfast

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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§ 216

Meddelanden

Meddelas att följande handlingar finns tillgängliga på stadskontoret

1.
Sveriges kommuner och landstings cirkulär (www.skl.se).

2005:73  om vad verksamheten kostar i din kommun, bokslut 2004.

2005:75 om aktuellt om skola och barnomsorg 2005.

2005:76 om ändrade bestämmelser för anställningsstöd, lönebidrag och OSA 
– fr.o.m. den 1 juli 2005.

2005:77 om arbetsdomstolens dom 2005 nr 69 om könsdiskriminering vid 
tillsättning av en manlig kyrkoherde istället för en kvinna.

2.
Protokoll från Kommunforskning i Västsverige Ideell Förenings årsmöte den 
18 maj 2005. (www.kfi.se)

3.
Protokoll från CeSam:s, central samverkansgrupp, sammanträde den 21 juni 
2005.

4.
Protokoll från Mölndals kommunala handikappråds arbetsutskotts samman-
träde den 27 juni 2005 om granskning av lokaler i Lindome ur tillgänglig-
hetssynpunkt.

5.
Kallelse till GREFAB:s, Götborgsregionens Fritidshamnar AB, styrelse-
sammanträde den 16 augusti 2005 med bl.a. protokoll från styrelsesamman-
träde den 3 maj och budgetuppföljningsrapport per den 30 juni.

6. Nr 2005.1712
Boverkets rapport ”Bostadsmarknaden år 2005 – 2006”, slutsatser av 
bostadsmarknadsenkäten 2005. (www.boverket.se).

7. Nr 2005.1734
Integrationsverkets prognosbrev över behovet av kommunala introduktions-
platser 2005. (www.integrationsverket.se).Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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§ 216 forts.

8. Nr 2005.1769
Statens folkhälsoinstituts rapporter om äldres hälsa – ”Hälsoutveckling och 
hälsofrämjande insatser på äldre dar” och ”Ett gott och friskare liv som äldre 
– för en aktiv livsstil i natur och trädgård”. (www.fhi.se).

9. Dnr 564/1993
Länsrättens i Göteborg beslut angående överklagande av kommunstyrelsens 
beslut den 26 november 2003 (§ 421) om godkännande av förlikningsavtal 
avseende gatukostnader inom detaljplan ”område vid Blåklintsvägen”. 
Länsrätten avvisade den 14 juni 2004 överklagandet som för sent inkommet. 
Överklagandet avvisas även denna gång på samma grund.

10. Dnr 252/05   000  
Skrift från den europeiska ombudsmannens sekretariat om ”Den europeiska 
kodexen för god förvaltningssed”. 

11. Dnr 280/03   605
Skolverkets beslut om förlängning av det tillfälliga bytet av lägeskommun 
för den fristående grundskolan Cederholms skola från Göteborgs kommun 
till Mölndals stad under höstterminen 2005. (www.skolverket.se).

12. Dnr 280/05   014
Skrivelse till Västtrafik AB med protester mot förslaget till nytt prissystem.

Kommunstyrelsens beslut

Kommunstyrelsen godkänner redovisningen av meddelandena 1 – 12.
_____

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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§ 217

Anmälan av protokoll

I enlighet med kommunallagens bestämmelser och kommunstyrelsens beslut 
den 14 januari 2004 (§ 18) anmäls följande beslut innefattande uppgift om 
utövad delegering

Protokoll

1.
Kommunstyrelsens personal- och organisationsutskott den 16 augusti 2005.
(Inga delegeringsbeslut).

2.
Kommunstyrelsens lokalförsörjningsutskott den 18 augusti 2005.
(Inga delegeringsbeslut).

Kommunstyrelsens beslut

Kommunstyrelsen godkänner redovisningen av de delegeringsbeslut som 
förtecknats i punkterna 1 – 2.
_____

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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§ 218 Dnr 167/04 739

Svar på motion om åtgärder för äldre med annan bakgrund än 
svenska

Sammanfattning

Kommunfullmäktige beslutade den 21 april 2004 (§ 113) att till kommun-
styrelsen för beredning överlämna en av Hasoon Kasim (v) undertecknad 
motion. 

I motionen föreslås att vård- och omsorgsnämnden får i uppdrag att ge för-
slag till åtgärder för gruppen äldre med annan bakgrund än den svenska.

Vård- och omsorgsnämnden redogör i sitt yttrande för de åtgärder som redan 
görs idag och att man ytterligare vill öka medvetenheten om den problematik 
som tas upp i motionen.

Beslutsunderlag

Vård- och omsorgsförvaltningens tjänsteskrivelse den 24 mars 2005.
Vård- och omsorgsnämndens protokoll den 26 maj 2005 (§ 53).
Arbetsutskottets protokoll den 24 augusti 2005 (§ 191).

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

- Fullmäktige beslutar att motionen skall anses vara besvarad med hän-
visning till vård- och omsorgsnämndens yttrande.

_____

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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§ 219 Dnr 29/05 512

Svar på motion om hastighetssänkning på del av Kungsbacka-
vägen 

Sammanfattning

Kommunfullmäktige beslutade den 26 januari 2005 (§ 22) att till kommun-
styrelsen för beredning överlämna en av Kent Helgesson (mp) undertecknad 
motion. 

I motionen föreslås att hastigheten sänks från 70 till 50 km/h på Kungsbacka-
vägen från dess anslutning till Gamla Riksvägen i söder tills bostadsbebygg-
elsen utmed vägen upphör strax innan Rävekärr alternativt ända fram till 
Rävekärr.

Beslutsunderlag

Gatukontorets tjänsteskrivelse den 3 juni 2005.
Gatunämndens protokoll den 13 juni 2005 (§ 79). Gatunämnden avstyrker 
motionen.
Arbetsutskottets protokoll den 24 augusti 2005 (§ 219).

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

- Fullmäktige avslår motionen med hänvisning till gatunämndens yttrande.
_____

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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§ 220 Dnr 32/04 611

Svar på motion om varierande starttider på högstadieskolor

Sammanfattning

Kommunfullmäktige beslutade den 28 januari 2004 (§ 31) att till kommun-
styrelsen för beredning överlämna en av Patrik Karlsson (s) undertecknad 
motion.

I motionen föreslås att barnomsorgs- och utbildningsnämnden får i uppdrag

”att under en termin införa varierande starttid i Mölndals högstadieskolor och 
därefter lämna en utvärderingsrapport till Kommunfullmäktige.”

Barnomsorgs- och utbildningsnämnden avstyrker motionen i § 32/2004.

Kommunfullmäktige beslutade i § 198/2004 att återremittera ärendet för att 
inhämta yttranden från gatunämnden, nämnden för kultur och fritid samt 
ungdomsfullmäktige.

Nämnden för kultur och fritid har i § 123/2005 inga erinringar mot förslaget 
om varierande starttider.

Gatunämnden anser i § 10/2005 att varierande tider för skolstart på hög-
stadiet inte påverkar trafiksituationen eller kollektivtrafiken i stort i Mölndal. 
Varierande starttider kan kanske minska antalet skjutsande bilar lokalt, 
omkring berörda skolor. Busslinjerna kan inte förändras eftersom de också 
transporterar elever till övriga stadier, gymnasiet och andra skolor. Den mest 
effektiva förändringen vore en generell senareläggning av skolstarten på 
morgonen.

Demokratiberedningen meddelar i § 44/2005 att remissen aldrig togs upp till 
behandling vid ungdomsfullmäktiges sammanträde den 13 april 2005.

Beslutsunderlag

Barnomsorgs- och utbildningsförvaltningens tjänsteskrivelse den 13 april 
2004. 
Barnomsorgs- och utbildningsnämndens protokoll den 12 maj 2004 (§ 32).
Arbetsutskottets protokoll den 9 juni 2004 (§ 171).
Kommunstyrelsens protokoll den 22 juni 2004 (§ 217). Bordläggning.
Kommunstyrelsens protokoll den 25 augusti 2004 (§ 247).

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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§ 220 forts.

Kommunfullmäktiges protokoll den 22 september 2004 (§ 173). Bord-
läggning
Kommunfullmäktiges protokoll den 20 oktober 2004 (§ 198).
Kultur- och fritidsförvaltningens tjänsteskrivelse den 23 november 2004.
Nämnden för kultur och fritids protokoll den 16 december 2004 (§ 123).
Gatukontorets tjänsteskrivelse den 15 december 2004.
Gatunämndens protokoll den 31 januari 2005 (§ 10).
Demokratiberedningens protokoll den 7 juni 2005 (§ 44).
Arbetsutskottets protokoll den 24 augusti 2005 (§ 193).

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen

- Fullmäktige uppdrar åt barnomsorgs- och utbildningsnämnden att under-
söka förutsättningarna för att genomföra ett försök med flexibel starttid 
på en skola under läsåret 2005/2006. Därefter skall försöket utvärderas.

- Fullmäktige beslutar att motionen därmed skall anses vara besvarad.

Yrkanden

Patrik Karlsson (s) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.

Hans Broberg (fp), med instämmande av Benny Strandberg (kd), Lars G 
Andersson (spi) och Jan Kronberg (v), yrkar avslag på motionen.

Propositionsordning

Ordföranden ställer proposition på arbetsutskottets förslag och Hans Bro-
bergs yrkande och finner att kommunstyrelsen bifaller Hans Brobergs 
yrkande.

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

- Fullmäktige avslår motionen.
_____

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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§ 221 Dnr 87/04 739

Svar på motion om uppföljning av ”äldre äldre” i Mölndal

Sammanfattning

Kommunfullmäktige beslutade den 25 februari 2004 (§ 65) att till kommun-
styrelsen för beredning överlämna en av Inga Johnsson (c) undertecknad 
motion.

I motionen föreslås 

”att vård- och omsorgsnämnden inrättar en enkel uppföljning av att allt 
fungerar väl för dem i kommunen som är 85 år eller äldre”.

Vård- och omsorgsnämnden avstyrker motionen i § 65/2004. 

Kommunfullmäktige återremitterade i § 19/2005 ärendet till vård- och 
omsorgsnämnden för kompletterande utredning med bl.a. uppgift om hur 
många personer över 85 år som vård- och omsorgsförvaltningen ej haft 
kontakt med.

Vård- och omsorgsnämnden meddelar i yttrandet i § 54/2005 att förvalt-
ningen har startat ett projekt för uppsökande verksamhet för att med veten-
skaplig säkerhet kunna dra slutsatser av stadens 85-åringars behov, intresse 
och kunskap om rättigheter till vård och omsorg. 

Beslutsunderlag

Vård- och omsorgsförvaltningens tjänsteskrivelse den 30 september 2004.
Vård- och omsorgsnämndens protokoll den 28 oktober 2004 (§ 124).
Arbetsutskottets protokoll den 8 december 2004 (§ 312).
Kommunstyrelsens protokoll den 12 januari 2005 (§ 14).
Kommunfullmäktiges protokoll den 26 januari 2005 (§ 19).
Vård- och omsorgsförvaltningens tjänsteskrivelse den 23 maj 2005. 
Vård- och omsorgsnämndens protokoll den 26 maj 2005 (§ 54).
Arbetsutskottets protokoll den 24 augusti 2005 (§ 194).

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

- Fullmäktige beslutar att motionen skall anses vara besvarad med hän-
visning till vård- och omsorgsnämndens yttrande.

_____

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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§ 222 Dnr 221/05 003

Reglemente för gatunämnden

Sammanfattning

Kommunfullmäktige beslutade den 11 maj 2005  (§ 95) att förvaltningarnas 
olika typer av persontransporter och fordonshantering ska samordnas i en 
central funktion benämnd ”Transportcentral” inom gatukontoret fr.o.m. den 1 
augusti 2005.

Gatunämnden föreslår därför att gatunämndens reglemente revideras.

Beslutsunderlag

Gatukontorets tjänsteskrivelse den 3 juni 2005.
Gatunämndens protokoll från den 13 juni 2005 (§ 83).
Arbetsutskottets protokoll den 24 augusti 2005 (§ 197).

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

- Fullmäktige antar förslag till nytt reglemente för gatunämnden att gälla 
fr.o.m. den 1 oktober 2005.

_____

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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Beslutsexpediering: § 223 Dnr 167/05 605
Skolverket
Gymnasienämnden Yttrande över ansökan om statlig tillsyn och rätt till bidrag för 

fristående skola: Jensen Education AB 

Sammanfattning

I en remiss den 2 maj 2005 bereder Skolverket kommunen tillfälle att yttra 
sig över rubr. ansökan senast den 15 september 2005.

Av kommunens yttrande måste framgå vilka konkreta effekter man räknar 
med som en följd av nyetableringen.

Jensen Education AB:s ansökan avser inrättandet av följande utbildning: 
Naturvetenskapsprogrammet inriktning naturvetenskap, Samhällsveten-
skapsprogrammet inriktning samhällsvetenskap, Handelsprogrammet inrikt-
ning företagande och försäljning. Vid fullt utbyggd verksamhet är det tänkt 
att skolan skall omfatta 720 elever.

Gymnasienämnden avstyrker ansökan i § 47/2005.

Beslutsunderlag

Gymnasieförvaltningens tjänsteskrivelse den 2 juni 2005.
Gymnasienämndens protokoll den 9 juni 2005 (§ 47).
Arbetsutskottets protokoll den 24 augusti 2005 (§ 198).

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen enligt gymnasienämnden

- Kommunstyrelsen avstyrker ansökan med hänvisning till följande 
yttrande från gymnasienämnden

Gymnasienämnden vill peka på att det de senaste åren etablerats ett stort 
antal fristående gymnasieskolor i Göteborgsregionen och att de numera 
råder en överetablering av utbildningsplatser. 1997 fanns det 3 fristående 
gymnasieskolor, idag finns det cirka 30. Genom överetableringen har 
kostnadsökningen för gymnasieskolan blivit ett problem med outnyttja-
de resurser inom Göteborgsregionen som helhet. För Mölndals del har 
överetableringen lett till att antalet elever i Mölndals gymnasieskolor 
under ett par år minskade dramatiskt med ökade kostnader som följd.

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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§ 223 forts.

Det minskade elevtalet i Mölndal kom att drabba kommunens ekonomi, 
då de interkommunala ersättningarna oftast blev betydligt högre än kost-
naden för elever i de egna skolorna, vid god fyllnadsgrad i klasserna.
Av det skälet kan inte gymnasienämnden tillstyrka ytterligare etable-
ringar av fristående skolor för närvarande. När elevtalet i regionen och 
utbudet av platser bättre stämmer överens kommer gymnasienämnden att 
ompröva denna inställning.

När det gäller ansökningar om att starta naturvetenskapliga och sam-
hällsvetenskapliga programmen kommer det inom överskådlig tid inte 
finnas något sådant behov, då utbudet av dessa program är tillräckligt 
stort i regionen.

Med hänvisning till detta anser gymnasienämnden att ansökan tillsvidare 
inte skall beviljas.

Yrkanden

Jan Kronberg (v) och Lars G Andersson (spi) yrkar bifall till arbetsutskottets 
förslag.

Hans Broberg (fp), med instämmande av Hans Bergfelt (m), yrkar att 
ansökan skall tillstyrkas.

Anmälan av ersättares mening

Inga Johnsson (c) anmäler att hon anser att ansökan skall tillstyrkas.

Propositionsordning

Ordföranden ställer proposition på arbetsutskottets förslag och Hans Bro-
bergs yrkande och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets 
förslag.

Kommunstyrelsens beslut

Kommunstyrelsen avstyrker ansökan med hänvisning till följande yttrande 
från gymnasienämnden.

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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§ 223 forts.

Gymnasienämnden vill peka på att det de senaste åren etablerats ett stort an-
tal fristående gymnasieskolor i Göteborgsregionen och att de numera råder en 
överetablering av utbildningsplatser. 1997 fanns det 3 fristående gymna-
sieskolor, idag finns det cirka 30. Genom överetableringen har kostnadsök-
ningen för gymnasieskolan blivit ett problem med outnyttjade resurser inom 
Göteborgsregionen som helhet. För Mölndals del har överetableringen lett till 
att antalet elever i Mölndals gymnasieskolor under ett par år minskade 
dramatiskt med ökade kostnader som följd.

Det minskade elevtalet i Mölndal kom att drabba kommunens ekonomi, då 
de interkommunala ersättningarna oftast blev betydligt högre än kostnaden 
för elever i de egna skolorna, vid god fyllnadsgrad i klasserna. Av det skälet 
kan inte gymnasienämnden tillstyrka ytterligare etableringar av fristående 
skolor för närvarande. När elevtalet i regionen och utbudet av platser bättre 
stämmer överens kommer gymnasienämnden att ompröva denna inställning.

När det gäller ansökningar om att starta naturvetenskapliga och samhälls-
vetenskapliga programmen kommer det inom överskådlig tid inte finnas 
något sådant behov, då utbudet av dessa program är tillräckligt stort i regio-
nen.

Med hänvisning till detta anser gymnasienämnden att ansökan tillsvidare inte 
skall beviljas.

Reservationer

Hans Broberg (fp), Dagmar Callgard (fp), Hans Bergfelt (m), Bengt Möndell 
(m) och Benny Strandberg (kd) reserverar sig skriftligt mot kommunstyrel-
sens beslut (bilaga 1, § 223).
_____

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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Beslutsexpediering: § 224 Dnr 169/05 605
Skolverket
Gymnasienämnden Yttrande över ansökan om statlig tillsyn och rätt till bidrag för 

fristående skola: Baggium AB 

Sammanfattning

I en remiss den 4 maj 2005 bereder Skolverket kommunen tillfälle att yttra 
sig över rubr. ansökan senast den 15 september 2005.

Av kommunens yttrande måste framgå vilka konkreta effekter man räknar 
med som en följd av nyetableringen.

Ansökan avser en utökning av antalet erbjudna utbildningar vid redan 
befintlig verksamhet med Specialutformat program inriktning mot hant-
verk/textilsömnad, vävning, Specialutformat program hantverk textilteknik 
samt Specialutformat program inriktning omvårdnad. Vid fullt utbyggd verk-
samhet är det tänkt att utbildningarna skall omfatta 45 elever.

Gymnasienämnden tillstyrker ansökan i § 48/2005.

Beslutsunderlag

Gymnasieförvaltningens tjänsteskrivelse den 2 juni 2005.
Gymnasienämndens protokoll den 9 juni 2005 (§ 48).
Arbetsutskottets protokoll den 24 augusti 2005 (§ 199).

Kommunstyrelsens beslut i enlighet med arbetsutskottets förslag

Kommunstyrelsen tillstyrker ansökan med hänvisning till följande yttrande 
från gymnasienämnden

Gymnasienämndens vill peka på att det de senaste åren etablerats ett stort 
antal fristående gymnasieskolor i Göteborgsregionen och att det numera råder 
en överetablering av utbildningsplatser. 1997 fanns det 3 fristående 
gymnasieskolor, idag finns det cirka 30. Genom överetableringen har kost-
nadsökningen för gymnasieskolan blivit ett problem med outnyttjade resurser 
inom Göteborgsregionen som helhet. För Mölndals del har överetableringen 
lett till att antalet elever i Mölndals gymnasieskolor under ett par år minska-
de dramatiskt med ökade kostnader som följd.

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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§ 224 forts.

Det minskade elevtalet i Mölndal kom att drabba kommunens ekonomi, då 
de interkommunala ersättningarna oftast blev betydligt högre än kostnaden 
för elever i de egna skolorna, vid god fyllnadsgrad i klasserna. Av det skälet 
har gymnasienämnden haft inställningen att inte tillstyrka ytterligare etable-
ringar av fristående skolor för närvarande.

I det här fallet avser ansökan inte ett inrättande av en ny skola i regionen utan 
en utökning av en redan befintlig verksamhet och gymnasienämnden har 
därför inget att erinra mot att ansökan godkänns. Verksamheten vid 
Göteborgs Praktiska Gymnasium vänder sig bland annat till en speciell kate-
gori elever som har behov av en individuellt anpassad skolgång. Gymnasie-
nämnden samarbetar idag ofta med Göteborgs Praktiska Gymnasium om 
elever med denna typ av behov.
_____

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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Beslutsexpediering: § 225 Dnr 204/05 605
Skolverket
Gymnasienämnden Yttrande över ansökan om statlig tillsyn och rätt till bidrag för 

fristående skola: MoveIT-gymnasiet AB

Sammanfattning

I en remiss den 20 maj 2005 bereder Skolverket kommunen tillfälle att yttra 
sig över rubr. ansökan senast den 15 september 2005.

Av kommunens yttrande måste framgå vilka konkreta effekter man räknar 
med som en följd av nyetableringen.

MoveIT-gymnasiets AB:s ansökan avser inrättandet av följande utbildning: 
Samhällsvetenskaplig utbildning-Profil: Presentationsteknik med stöd av IT-
verktyg. Vid fullt utbyggd verksamhet är det tänkt att skolan skall omfatta 
270 elever.

Gymnasienämnden avstyrker ansökan i § 49/2005.

Beslutsunderlag

Gymnasieförvaltningens tjänsteskrivelse den 2 juni 2005.
Gymnasienämndens protokoll den 9 juni 2005 (§ 49).
Arbetsutskottets protokoll den 24 augusti 2005 (§ 200).

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen enligt gymnasienämnden

- Kommunstyrelsen avstyrker ansökan med hänvisning till följande 
yttrande från gymnasienämnden

Gymnasienämnden vill peka på att det de senaste åren etablerats ett stort 
antal fristående gymnasieskolor i Göteborgsregionen och att de numera 
råder en överetablering av utbildningsplatser. 1997 fanns det 3 fristående 
gymnasieskolor, idag finns det cirka 30. Genom överetableringen har 
kostnadsökningen för gymnasieskolan blivit ett problem med outnyttja-
de resurser inom Göteborgsregionen som helhet. För Mölndals del har 
överetableringen lett till att antalet elever i Mölndals gymnasieskolor 
under ett par år minskade dramatiskt med ökade kostnader som följd.

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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§ 225 forts.

Det minskade elevtalet i Mölndal kom att drabba kommunens ekonomi, 
då de interkommunala ersättningarna oftast blev betydligt högre än kost-
naden för elever i de egna skolorna, vid god fyllnadsgrad i klasserna.
Av det skälet kan inte gymnasienämnden tillstyrka ytterligare etable-
ringar av fristående skolor för närvarande. När elevtalet i regionen och 
utbudet av platser bättre stämmer överens kommer gymnasienämnden att 
ompröva denna inställning.

När det gäller ansökningar om att starta naturvetenskapliga och sam-
hällsvetenskapliga programmen kommer det inom överskådlig tid inte 
finnas något sådant behov, då utbudet av dessa program är tillräckligt 
stort i regionen.

Med hänvisning till detta anser gymnasienämnden att ansökan tillsvidare 
inte skall beviljas.

Yrkanden

Jan Kronberg (v) och Lars G Andersson (spi) yrkar bifall till arbetsutskottets 
förslag.

Hans Broberg (fp), med instämmande av Hans Bergfelt (m), yrkar att 
ansökan skall tillstyrkas.

Anmälan av ersättares mening

Inga Johnsson (c) anmäler att hon anser att ansökan skall tillstyrkas.

Propositionsordning

Ordföranden ställer proposition på arbetsutskottets förslag och Hans Bro-
bergs yrkande och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets 
förslag.

Kommunstyrelsens beslut

Kommunstyrelsen avstyrker ansökan med hänvisning till följande yttrande 
från gymnasienämnden.

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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§ 225 forts.

Gymnasienämnden vill peka på att det de senaste åren etablerats ett stort an-
tal fristående gymnasieskolor i Göteborgsregionen och att de numera råder en 
överetablering av utbildningsplatser. 1997 fanns det 3 fristående gymna-
sieskolor, idag finns det cirka 30. Genom överetableringen har kostnadsök-
ningen för gymnasieskolan blivit ett problem med outnyttjade resurser inom 
Göteborgsregionen som helhet. För Mölndals del har överetableringen lett till 
att antalet elever i Mölndals gymnasieskolor under ett par år minskade 
dramatiskt med ökade kostnader som följd.

Det minskade elevtalet i Mölndal kom att drabba kommunens ekonomi, då 
de interkommunala ersättningarna oftast blev betydligt högre än kostnaden 
för elever i de egna skolorna, vid god fyllnadsgrad i klasserna. Av det skälet 
kan inte gymnasienämnden tillstyrka ytterligare etableringar av fristående 
skolor för närvarande. När elevtalet i regionen och utbudet av platser bättre 
stämmer överens kommer gymnasienämnden att ompröva denna inställning.

När det gäller ansökningar om att starta naturvetenskapliga och samhälls-
vetenskapliga programmen kommer det inom överskådlig tid inte finnas 
något sådant behov, då utbudet av dessa program är tillräckligt stort i regio-
nen.

Med hänvisning till detta anser gymnasienämnden att ansökan tillsvidare inte 
skall beviljas.

Reservationer

Hans Broberg (fp), Dagmar Callgard (f), Hans Bergfelt (m), Bengt Möndell 
(m) och Benny Strandberg (kd) reserverar sig skriftligt mot kommunstyrel-
sens beslut (bilaga 1, § 225).
_____

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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Beslutsexpediering: § 226 Dnr 205/05 605
Skolverket
Gymnasienämnden Yttrande över ansökan om statlig tillsyn och rätt till bidrag för 

fristående skola: Ljud & Bildskolan 

Sammanfattning

I en remiss den 20 maj 2005 bereder Skolverket kommunen tillfälle att yttra 
sig över rubr. ansökan senast den 15 september 2005.

Av kommunens yttrande måste framgå vilka konkreta effekter man räknar 
med som en följd av nyetableringen.

Ljud & Bildskolans ansökan avser inrättandet av följande utbildning: LBS 
Estet med inriktning mot musik och musikproduktion. Vid fullt utbyggd 
verksamhet är det tänkt att skolan skall omfatta 480 elever.

Gymnasienämnden avstyrker ansökan i § 50/2005.

Beslutsunderlag

Gymnasieförvaltningens tjänsteskrivelse den 2 juni 2005.
Gymnasienämndens protokoll den 9 juni 2005 (§ 50).
Arbetsutskottets protokoll den 24 augusti 2005 (§ 201).

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen enligt gymnasienämnden

- Kommunstyrelsen avstyrker ansökan med hänvisning till följande 
yttrande från gymnasienämnden

Gymnasienämnden vill peka på att det de senaste åren etablerats ett stort 
antal fristående gymnasieskolor i Göteborgsregionen och att de numera 
råder en överetablering av utbildningsplatser. 1997 fanns det 3 fristående 
gymnasieskolor, idag finns det cirka 30. Genom överetableringen har 
kostnadsökningen för gymnasieskolan blivit ett problem med outnyttja-
de resurser inom Göteborgsregionen som helhet. För Mölndals del har 
överetableringen lett till att antalet elever i Mölndals gymnasieskolor 
under ett par år minskade dramatiskt med ökade kostnader som följd.

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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§ 226 forts.

Det minskade elevtalet i Mölndal kom att drabba kommunens ekonomi, 
då de interkommunala ersättningarna oftast blev betydligt högre än kost-
naden för elever i de egna skolorna, vid god fyllnadsgrad i klasserna.
Av det skälet kan inte gymnasienämnden tillstyrka ytterligare etable-
ringar av fristående skolor för närvarande. När elevtalet i regionen och 
utbudet av platser bättre stämmer överens kommer gymnasienämnden att 
ompröva denna inställning.

När det gäller ansökningar om att starta naturvetenskapliga och sam-
hällsvetenskapliga programmen kommer det inom överskådlig tid inte 
finnas något sådant behov, då utbudet av dessa program är tillräckligt 
stort i regionen.

Med hänvisning till detta anser gymnasienämnden att ansökan tillsvidare 
inte skall beviljas.

Yrkanden

Jan Kronberg (v) och Lars G Andersson (spi) yrkar bifall till arbetsutskottets 
förslag.

Hans Broberg (fp), med instämmande av Hans Bergfelt (m), yrkar att 
ansökan skall tillstyrkas.

Anmälan av ersättares mening

Inga Johnsson (c) anmäler att hon anser att ansökan skall tillstyrkas.

Propositionsordning

Ordföranden ställer proposition på arbetsutskottets förslag och Hans Bro-
bergs yrkande och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets 
förslag.

Kommunstyrelsens beslut

Kommunstyrelsen avstyrker ansökan med hänvisning till följande yttrande 
från gymnasienämnden.

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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§ 226 forts.

Gymnasienämnden vill peka på att det de senaste åren etablerats ett stort an-
tal fristående gymnasieskolor i Göteborgsregionen och att de numera råder en 
överetablering av utbildningsplatser. 1997 fanns det 3 fristående gymna-
sieskolor, idag finns det cirka 30. Genom överetableringen har kostnadsök-
ningen för gymnasieskolan blivit ett problem med outnyttjade resurser inom 
Göteborgsregionen som helhet. För Mölndals del har överetableringen lett till 
att antalet elever i Mölndals gymnasieskolor under ett par år minskade 
dramatiskt med ökade kostnader som följd.

Det minskade elevtalet i Mölndal kom att drabba kommunens ekonomi, då 
de interkommunala ersättningarna oftast blev betydligt högre än kostnaden 
för elever i de egna skolorna, vid god fyllnadsgrad i klasserna. Av det skälet 
kan inte gymnasienämnden tillstyrka ytterligare etableringar av fristående 
skolor för närvarande. När elevtalet i regionen och utbudet av platser bättre 
stämmer överens kommer gymnasienämnden att ompröva denna inställning.

När det gäller ansökningar om att starta naturvetenskapliga och samhälls-
vetenskapliga programmen kommer det inom överskådlig tid inte finnas 
något sådant behov, då utbudet av dessa program är tillräckligt stort i regio-
nen.

Med hänvisning till detta anser gymnasienämnden att ansökan tillsvidare inte 
skall beviljas.

Reservationer

Hans Broberg (fp), Dagmar Callgard (fp) Hans Bergfelt (m), Bengt Möndell 
(m) och Benny Strandberg (kd) reserverar sig skriftligt mot kommunstyrel-
sens beslut (bilaga 1, § 226).
_____

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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Beslutsexpediering: § 227 Dnr 208/05 605
Skolverket
Gymnasienämnden Yttrande över ansökan om statlig tillsyn och rätt till bidrag för 

fristående skola: NTI-skolan AB 

Sammanfattning

I en remiss den 25 maj 2005 bereder Skolverket kommunen tillfälle att yttra 
sig över rubr. ansökan senast den 15 september 2005.

Av kommunens yttrande måste framgå vilka konkreta effekter man räknar 
med som en följd av nyetableringen.

Ansökan avser inrättande av följande utbildningar: 
Naturvetenskapsprogrammet, Samhällsvetenskapsprogrammet och Hant-
verksprogrammet- inriktning Frisör. Fullt utbyggd verksamhet vid de tre ut-
bildningarna omfattar 450 elever. Sedan tidigare bedriver NTI-skolan ut-
bildningar motsvarande Medieprogrammet och Elprogrammet i Göteborg. 
Skolan har idag cirka 180 elever.

Gymnasienämnden avstyrker ansökan i § 51/2005.

Beslutsunderlag

Gymnasieförvaltningens tjänsteskrivelse den 2 juni 2005.
Gymnasienämndens protokoll den 9 juni 2005 (§ 51).
Arbetsutskottets protokoll den 24 augusti 2005 (§ 202).

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen enligt gymnasienämnden

- Kommunstyrelsen avstyrker ansökan med hänvisning till följande 
yttrande från gymnasienämnden

Gymnasienämnden vill peka på att det de senaste åren etablerats ett stort 
antal fristående gymnasieskolor i Göteborgsregionen och att de numera 
råder en överetablering av utbildningsplatser. 1997 fanns det 3 fristående 
gymnasieskolor, idag finns det cirka 30. Genom överetableringen har 
kostnadsökningen för gymnasieskolan blivit ett problem med outnyttja-
de resurser inom Göteborgsregionen som helhet. För Mölndals del har 
överetableringen lett till att antalet elever i Mölndals gymnasieskolor 
under ett par år minskade dramatiskt med ökade kostnader som följd.

Justerandes sign Utdragsbestyrkande



Sida

MÖLNDALS STAD SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sammanträdesdatum

Kommunstyrelsen 2005-09-07 24

§ 227 forts.

Det minskade elevtalet i Mölndal kom att drabba kommunens ekonomi, 
då de interkommunala ersättningarna oftast blev betydligt högre än kost-
naden för elever i de egna skolorna, vid god fyllnadsgrad i klasserna.
Av det skälet kan inte gymnasienämnden tillstyrka ytterligare etable-
ringar av fristående skolor för närvarande. När elevtalet i regionen och 
utbudet av platser bättre stämmer överens kommer gymnasienämnden att 
ompröva denna inställning.

När det gäller ansökningar om att starta naturvetenskapliga och sam-
hällsvetenskapliga programmen kommer det inom överskådlig tid inte 
finnas något sådant behov, då utbudet av dessa program är tillräckligt 
stort i regionen.

Med hänvisning till detta anser gymnasienämnden att ansökan tillsvidare 
inte skall beviljas.

Yrkanden

Jan Kronberg (v) och Lars G Andersson (spi) yrkar bifall till arbetsutskottets 
förslag.

Hans Broberg (fp), med instämmande av Hans Bergfelt (m), yrkar att 
ansökan skall tillstyrkas.

Anmälan av ersättares mening

Inga Johnsson (c) anmäler att hon anser att ansökan skall tillstyrkas.

Propositionsordning

Ordföranden ställer proposition på arbetsutskottets förslag och Hans Bro-
bergs yrkande och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets 
förslag.

Kommunstyrelsens beslut

Kommunstyrelsen avstyrker ansökan med hänvisning till följande yttrande 
från gymnasienämnden.

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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§ 227 forts.

Gymnasienämnden vill peka på att det de senaste åren etablerats ett stort an-
tal fristående gymnasieskolor i Göteborgsregionen och att de numera råder en 
överetablering av utbildningsplatser. 1997 fanns det 3 fristående gymna-
sieskolor, idag finns det cirka 30. Genom överetableringen har kostnadsök-
ningen för gymnasieskolan blivit ett problem med outnyttjade resurser inom 
Göteborgsregionen som helhet. För Mölndals del har överetableringen lett till 
att antalet elever i Mölndals gymnasieskolor under ett par år minskade 
dramatiskt med ökade kostnader som följd.

Det minskade elevtalet i Mölndal kom att drabba kommunens ekonomi, då 
de interkommunala ersättningarna oftast blev betydligt högre än kostnaden 
för elever i de egna skolorna, vid god fyllnadsgrad i klasserna. Av det skälet 
kan inte gymnasienämnden tillstyrka ytterligare etableringar av fristående 
skolor för närvarande. När elevtalet i regionen och utbudet av platser bättre 
stämmer överens kommer gymnasienämnden att ompröva denna inställning.

När det gäller ansökningar om att starta naturvetenskapliga och samhälls-
vetenskapliga programmen kommer det inom överskådlig tid inte finnas 
något sådant behov, då utbudet av dessa program är tillräckligt stort i regio-
nen.

Med hänvisning till detta anser gymnasienämnden att ansökan tillsvidare inte 
skall beviljas.

Reservationer

Hans Broberg (fp), Dagmar Callgard (fp) Hans Bergfelt (m), Bengt Möndell 
(m) och Benny Strandberg (kd) reserverar sig skriftligt mot kommunstyrel-
sens beslut (bilaga 1, § 227).
_____

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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Beslutsexpediering: § 228 Dnr 212/05 605
Skolverket
Gymnasienämnden Yttrande över ansökan om statlig tillsyn och rätt till bidrag för 

fristående skola: WGS Skolor AB 

Sammanfattning

I en remiss den 31 maj 2005 bereder Skolverket kommunen tillfälle att yttra 
sig över rubr. ansökan senast den 15 september 2005.

Av kommunens yttrande måste framgå vilka konkreta effekter man räknar 
med som en följd av nyetableringen.

Beslutsunderlag

Gymnasieförvaltningens tjänsteskrivelse den 21 juni 2005.
Gymnasienämnden behandlar ärendet den 1 september 2005.
Arbetsutskottets protokoll den 24 augusti 2005 (§ 203).

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen enligt gymnasienämnden

- Kommunstyrelsen avstyrker ansökan med hänvisning till följande 
yttrande från gymnasienämnden

Gymnasienämnden vill peka på att det de senaste åren etablerats ett stort 
antal fristående gymnasieskolor i Göteborgsregionen och att de numera 
råder en överetablering av utbildningsplatser. 1997 fanns det 3 fristående 
gymnasieskolor, idag finns det cirka 30. Genom överetableringen har 
kostnadsökningen för gymnasieskolan blivit ett problem med outnyttja-
de resurser inom Göteborgsregionen som helhet. För Mölndals del har 
överetableringen lett till att antalet elever i Mölndals gymnasieskolor 
under ett par år minskade dramatiskt med ökade kostnader som följd.

Det minskade elevtalet i Mölndal kom att drabba kommunens ekonomi, 
då de interkommunala ersättningarna oftast blev betydligt högre än kost-
naden för elever i de egna skolorna, vid god fyllnadsgrad i klasserna.
Av det skälet kan inte gymnasienämnden tillstyrka ytterligare etable-
ringar av fristående skolor för närvarande. När elevtalet i regionen och 
utbudet av platser bättre stämmer överens kommer gymnasienämnden att 
ompröva denna inställning.

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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§ 228 forts.

När det gäller ansökningar om att starta naturvetenskapliga och sam-
hällsvetenskapliga programmen kommer det inom överskådlig tid inte 
finnas något sådant behov, då utbudet av dessa program är tillräckligt 
stort i regionen.

Med hänvisning till detta anser gymnasienämnden att ansökan tillsvidare 
inte skall beviljas.

Yrkanden

Jan Kronberg (v) och Lars G Andersson (spi) yrkar bifall till arbetsutskottets 
förslag.

Hans Broberg (fp), med instämmande av Hans Bergfelt (m), yrkar att 
ansökan skall tillstyrkas.

Anmälan av ersättares mening

Inga Johnsson (c) anmäler att hon anser att ansökan skall tillstyrkas.

Propositionsordning

Ordföranden ställer proposition på arbetsutskottets förslag och Hans Bro-
bergs yrkande och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets 
förslag.

Kommunstyrelsens beslut

Kommunstyrelsen avstyrker ansökan med hänvisning till följande yttrande 
från gymnasienämnden.

Gymnasienämnden vill peka på att det de senaste åren etablerats ett stort an-
tal fristående gymnasieskolor i Göteborgsregionen och att de numera råder en 
överetablering av utbildningsplatser. 1997 fanns det 3 fristående gymna-
sieskolor, idag finns det cirka 30. Genom överetableringen har kostnadsök-
ningen för gymnasieskolan blivit ett problem med outnyttjade resurser inom 
Göteborgsregionen som helhet. För Mölndals del har överetableringen lett till 
att antalet elever i Mölndals gymnasieskolor under ett par år minskade 
dramatiskt med ökade kostnader som följd.
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§ 228 forts.

Det minskade elevtalet i Mölndal kom att drabba kommunens ekonomi, då 
de interkommunala ersättningarna oftast blev betydligt högre än kostnaden 
för elever i de egna skolorna, vid god fyllnadsgrad i klasserna. Av det skälet 
kan inte gymnasienämnden tillstyrka ytterligare etableringar av fristående 
skolor för närvarande. När elevtalet i regionen och utbudet av platser bättre 
stämmer överens kommer gymnasienämnden att ompröva denna inställning.

När det gäller ansökningar om att starta naturvetenskapliga och samhälls-
vetenskapliga programmen kommer det inom överskådlig tid inte finnas 
något sådant behov, då utbudet av dessa program är tillräckligt stort i regio-
nen.

Med hänvisning till detta anser gymnasienämnden att ansökan tillsvidare inte 
skall beviljas.

Reservationer

Hans Broberg (fp), Dagmar Callgard (fp) Hans Bergfelt (m), Bengt Möndell 
(m) och Benny Strandberg (kd) reserverar sig skriftligt mot kommunstyrel-
sens beslut (bilaga 1, § 228).
_____
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Beslutsexpediering: § 229 Dnr 213/05 605
Skolverket
Gymnasienämnden Yttrande över ansökan om statlig tillsyn och rätt till bidrag för 

fristående skola: Cybergymnasiet Göteborg AB

Sammanfattning

I en remiss den 31 maj 2005 bereder Skolverket kommunen tillfälle att yttra 
sig över rubr. ansökan senast den 15 september 2005.

Av kommunens yttrande måste framgå vilka konkreta effekter man räknar 
med som en följd av nyetableringen.

Beslutsunderlag

Gymnasieförvaltningens tjänsteskrivelse den 21 juni 2005.
Gymnasienämnden behandlar ärendet den 1 september 2005.
Arbetsutskottets protokoll den 24 augusti 2005 (§ 204).

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen enligt gymnasienämnden

- Kommunstyrelsen avstyrker ansökan med hänvisning till följande 
yttrande från gymnasienämnden

Gymnasienämnden vill peka på att det de senaste åren etablerats ett stort 
antal fristående gymnasieskolor i Göteborgsregionen och att de numera 
råder en överetablering av utbildningsplatser. 1997 fanns det 3 fristående 
gymnasieskolor, idag finns det cirka 30. Genom överetableringen har 
kostnadsökningen för gymnasieskolan blivit ett problem med outnyttja-
de resurser inom Göteborgsregionen som helhet. För Mölndals del har 
överetableringen lett till att antalet elever i Mölndals gymnasieskolor 
under ett par år minskade dramatiskt med ökade kostnader som följd.

Det minskade elevtalet i Mölndal kom att drabba kommunens ekonomi, 
då de interkommunala ersättningarna oftast blev betydligt högre än kost-
naden för elever i de egna skolorna, vid god fyllnadsgrad i klasserna.
Av det skälet kan inte gymnasienämnden tillstyrka ytterligare etable-
ringar av fristående skolor för närvarande. När elevtalet i regionen och 
utbudet av platser bättre stämmer överens kommer gymnasienämnden att 
ompröva denna inställning.
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§ 229 forts.

När det gäller ansökningar om att starta naturvetenskapliga och sam-
hällsvetenskapliga programmen kommer det inom överskådlig tid inte 
finnas något sådant behov, då utbudet av dessa program är tillräckligt 
stort i regionen.

Med hänvisning till detta anser gymnasienämnden att ansökan tillsvidare 
inte skall beviljas.

Yrkanden

Jan Kronberg (v) och Lars G Andersson (spi) yrkar bifall till arbetsutskottets 
förslag.

Hans Broberg (fp), med instämmande av Hans Bergfelt (m), yrkar att 
ansökan skall tillstyrkas.

Anmälan av ersättares mening

Inga Johnsson (c) anmäler att hon anser att ansökan skall tillstyrkas.

Propositionsordning

Ordföranden ställer proposition på arbetsutskottets förslag och Hans Bro-
bergs yrkande och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets 
förslag.

Kommunstyrelsens beslut

Kommunstyrelsen avstyrker ansökan med hänvisning till följande yttrande 
från gymnasienämnden.

Gymnasienämnden vill peka på att det de senaste åren etablerats ett stort an-
tal fristående gymnasieskolor i Göteborgsregionen och att de numera råder en 
överetablering av utbildningsplatser. 1997 fanns det 3 fristående gymna-
sieskolor, idag finns det cirka 30. Genom överetableringen har kostnadsök-
ningen för gymnasieskolan blivit ett problem med outnyttjade resurser inom 
Göteborgsregionen som helhet. För Mölndals del har överetableringen lett till 
att antalet elever i Mölndals gymnasieskolor under ett par år minskade 
dramatiskt med ökade kostnader som följd.
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§ 229 forts.

Det minskade elevtalet i Mölndal kom att drabba kommunens ekonomi, då 
de interkommunala ersättningarna oftast blev betydligt högre än kostnaden 
för elever i de egna skolorna, vid god fyllnadsgrad i klasserna. Av det skälet 
kan inte gymnasienämnden tillstyrka ytterligare etableringar av fristående 
skolor för närvarande. När elevtalet i regionen och utbudet av platser bättre 
stämmer överens kommer gymnasienämnden att ompröva denna inställning.

När det gäller ansökningar om att starta naturvetenskapliga och samhälls-
vetenskapliga programmen kommer det inom överskådlig tid inte finnas 
något sådant behov, då utbudet av dessa program är tillräckligt stort i regio-
nen.

Med hänvisning till detta anser gymnasienämnden att ansökan tillsvidare inte 
skall beviljas.

Reservationer

Hans Broberg (fp), Dagmar Callgard (fp) Hans Bergfelt (m), Bengt Möndell 
(m) och Benny Strandberg (kd) reserverar sig skriftligt mot kommunstyrel-
sens beslut (bilaga 1, § 229).
_____
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Beslutsexpediering: § 230 Dnr 223/05 605
Skolverket
Gymnasienämnden Yttrande över ansökan om statlig tillsyn och rätt till bidrag för 

fristående skola: GTU IT Gymnasiet AB

Sammanfattning

I en remiss den 22 juni 2005 bereder Skolverket kommunen tillfälle att yttra 
sig över rubr. ansökan senast den 15 september 2005.

Av kommunens yttrande måste framgå vilka konkreta effekter man räknar 
med som en följd av nyetableringen.

Beslutsunderlag

Gymnasieförvaltningens tjänsteskrivelse den 12 juli 2005.
Gymnasienämnden behandlar ärendet den 1 september 2005.
Arbetsutskottets protokoll den 24 augusti 2005 (§ 205).

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen enligt gymnasienämnden

- Kommunstyrelsen avstyrker ansökan med hänvisning till följande 
yttrande från gymnasienämnden

Gymnasienämnden vill peka på att det de senaste åren etablerats ett stort 
antal fristående gymnasieskolor i Göteborgsregionen och att de numera 
råder en överetablering av utbildningsplatser. 1997 fanns det 3 fristående 
gymnasieskolor, idag finns det cirka 30. Genom överetableringen har 
kostnadsökningen för gymnasieskolan blivit ett problem med outnyttja-
de resurser inom Göteborgsregionen som helhet. För Mölndals del har 
överetableringen lett till att antalet elever i Mölndals gymnasieskolor 
under ett par år minskade dramatiskt med ökade kostnader som följd.

Det minskade elevtalet i Mölndal kom att drabba kommunens ekonomi, 
då de interkommunala ersättningarna oftast blev betydligt högre än kost-
naden för elever i de egna skolorna, vid god fyllnadsgrad i klasserna.
Av det skälet kan inte gymnasienämnden tillstyrka ytterligare etable-
ringar av fristående skolor för närvarande. När elevtalet i regionen och 
utbudet av platser bättre stämmer överens kommer gymnasienämnden att 
ompröva denna inställning.
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§ 230 forts.

När det gäller ansökningar om att starta naturvetenskapliga och sam-
hällsvetenskapliga programmen kommer det inom överskådlig tid inte 
finnas något sådant behov, då utbudet av dessa program är tillräckligt 
stort i regionen.

Med hänvisning till detta anser gymnasienämnden att ansökan tillsvidare 
inte skall beviljas.

Yrkanden

Jan Kronberg (v) och Lars G Andersson (spi) yrkar bifall till arbetsutskottets 
förslag.

Hans Broberg (fp), med instämmande av Hans Bergfelt (m), yrkar att 
ansökan skall tillstyrkas.

Anmälan av ersättares mening

Inga Johnsson (c) anmäler att hon anser att ansökan skall tillstyrkas.

Propositionsordning

Ordföranden ställer proposition på arbetsutskottets förslag och Hans Bro-
bergs yrkande och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets 
förslag.

Kommunstyrelsens beslut

Kommunstyrelsen avstyrker ansökan med hänvisning till följande yttrande 
från gymnasienämnden.

Gymnasienämnden vill peka på att det de senaste åren etablerats ett stort an-
tal fristående gymnasieskolor i Göteborgsregionen och att de numera råder en 
överetablering av utbildningsplatser. 1997 fanns det 3 fristående gymna-
sieskolor, idag finns det cirka 30. Genom överetableringen har kostnadsök-
ningen för gymnasieskolan blivit ett problem med outnyttjade resurser inom 
Göteborgsregionen som helhet. För Mölndals del har överetableringen lett till 
att antalet elever i Mölndals gymnasieskolor under ett par år minskade 
dramatiskt med ökade kostnader som följd.
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§ 230 forts.

Det minskade elevtalet i Mölndal kom att drabba kommunens ekonomi, då 
de interkommunala ersättningarna oftast blev betydligt högre än kostnaden 
för elever i de egna skolorna, vid god fyllnadsgrad i klasserna. Av det skälet 
kan inte gymnasienämnden tillstyrka ytterligare etableringar av fristående 
skolor för närvarande. När elevtalet i regionen och utbudet av platser bättre 
stämmer överens kommer gymnasienämnden att ompröva denna inställning.

När det gäller ansökningar om att starta naturvetenskapliga och samhälls-
vetenskapliga programmen kommer det inom överskådlig tid inte finnas 
något sådant behov, då utbudet av dessa program är tillräckligt stort i regio-
nen.

Med hänvisning till detta anser gymnasienämnden att ansökan tillsvidare inte 
skall beviljas.

Reservationer

Hans Broberg (fp), Dagmar Callgard (fp) Hans Bergfelt (m), Bengt Möndell 
(m) och Benny Strandberg (kd) reserverar sig skriftligt mot kommunstyrel-
sens beslut (bilaga 1, § 230).
_____
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Beslutsexpediering: § 231 Dnr 103/05 107
Sveriges kommuner och
landsting Yttrande över förslag till god sed för styrning av kommun- och 

landstingsägda bolag

Sammanfattning

Sveriges Kommuner och Landsting har i en remiss den 9 mars 2005 berett 
kommunen tillfälle att lämna sina synpunkter på rubr. förslag senast den 
15 september.

I samband med framtagande av ”Svensk kod för bolagsstyrning” har Sveri-
ges Kommuner och Landsting tagit fram ett utkast till ”God sed för styrning 
av kommunägda bolag”. Utkastet fokuserar kring vilken roll kommunen skall 
spela som ägare till bolag. 

Stadskontoret anser såväl att det finns ett behov av en ”God sed …” som att 
förslaget i huvudsak väl lämpar sig för ändamålet. Stadskontoret skulle vilja 
aktualisera behovet av medborgar- och kundaspekter vid en komplettering av 
utkastet. Stadskontoret anser också att förbundet kan bli en naturlig förval-
tare av seden på så sätt att förbundet ansvarar för att koden hålls aktuell och 
att ”brott” mot seden blir påtalade.

Beslutsunderlag

Stadskontorets tjänsteskrivelse den 16 augusti 2005.
Arbetsutskottets protokoll den 24 augusti 2005 (§ 207).

Kommunstyrelsens beslut i enlighet med arbetsutskottets förslag

Kommunstyrelsen beslutar att som eget yttrande översända stadskontorets 
förslag till synpunkter på det upprättade utkastet till ”God sed för styrning av 
kommun- och landstingsägda bolag”.
_____
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§ 232 Dnr 264/05 110

Förslag till ny valdistriktsindelning inför valet 2006

Sammanfattning

I Valmyndighetens handledning ”Valdistrikt och valkretsar” står att översyn 
av valdistriktsindelningen skall göras inför varje ordinarie val. Det förutsätts 
att det är kommunen som initierar översynen. Fullmäktiges förslag skall 
sedan fastställas av länsstyrelsen för att bli gällande. Vid förändringar av 
valdistrikten skall de röstberättigade ges bästa tänkbara förutsättning att upp-
söka sin vallokal på valdagen. 

På uppdrag av valnämnden har stadsbyggnadskontoret upprättat förslag till 
ändring av de valdistrikt som har för stort antal röstberättigade. En första 
översikt, med förslag till nya valdistrikt samt justerade gränser på vissa 
befintliga valdistrikt, presenterades för valnämnden den 9 maj 2005. Val-
nämnden valde att gå vidare med de förslag som presenterades och uppdrog 
åt stadsbyggnadskontoret att mer i detalj precisera och definiera föreslagna 
förändringar. 

Beslutsunderlag

Stadsbyggnadskontorets tjänsteskrivelse den 19 juli 2005.
Valnämndens protokoll den 17 augusti 2005 (§ 8).

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige enligt valnämnden

- Fullmäktige beslutar att föreslå följande ändringar inför valet 2006

• Dela dagens valdistrikt 0104 Lindhaga (enligt kartbild i bilaga 1) och 
bilda 0104 Lindhaga med justerade gränser samt ett nytt valdistrikt 
vid namn 0116 Eklanda.

• Dela dagens valdistrikt 0203 Brattås 2 (enligt kartbild i bilaga 1) och 
bilda 0203 Brattås 2 med justerade gränser samt ett nytt valdistrikt 
vid namn 0204 Stretered.

• Dela dagens valdistrikt 0301 Skånhälla (enligt kartbild i bilaga 1) och 
bilda 0301 Skånhälla 1 med justerade gränser samt ett nytt valdistrikt 
vid namn 0307 Skånhälla 2. Området väster om järnvägen och gamla 
riksvägen i 0302 Almås överförs till det nybildade 0307 Skånhälla 2.
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§ 232 forts.

• Valdistrikt 0403 Glasberget justeras (enligt kartbild i bilaga 1) och 
reduceras med ca 400 röstberättigade som tillförs 0404 Rävekärr 1 
samt 0405 Rävekärr 2.

• Gränsen för valdistrikt 0202 Brattås 1 justeras (enligt kartbild i 
bilaga 1) med 0201 Hallen samt nuvarande 0203 Brattås 2.

• Gränsen för valdistrikt 0302 Almås justeras (enligt kartbild i 
bilaga 1) med 0303 Valås samt nybildande 0307 Skånhälla 2.

• Gränsen för valdistrikt 0303 Valås justeras (enligt kartbild i bilaga 1) 
med 0302 Almås samt 0304 Sinntorp 1.

• Gränsen för valdistrikt 0304 Sinntorp 1 justeras (enligt kartbild i 
bilaga 1) med 0303 Valås samt 0305 Hällesåker.

• Gränsen för valdistrikt 0305 Hällesåker justeras (enligt kartbild i 
bilaga 1) med 0304 Sinntorp 1.

• Notera informationen om framtida befolkningsförändringar inom 
0111 Bosgården, 0106 Balltorp, 0401 Lackarebäck, 0201 Hallen.

_____
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Beslutsexpediering: § 233 Dnr 266/05 253
Skanska Mark och
Exploatering AB
Planeringsutskottet

Godkännande av bytesavtal för Eklanda 1:105 och 1:103 med 
Skanska Mark och Exploatering AB – avtal 29-2005

Sammanfattning

Det finns ett behov av att bygga ut Eklandaskolan, bl.a. på grund av den 
ökande befolkningen i området. Stadsbyggnadskontoret har tagit fram ett 
avtal med Skanska Mark och Exploatering AB för att få tillgång till mark 
som behövs för utbyggnad av skolan. Kommunen avstår bland annat en 
äldreboendetomt som inte längre behövs för avsett ändamål. Mellangift ut-
går inte.

Beslutsunderlag

Stadsbyggnadskontorets tjänsteskrivelse den 27 juni 2005.
Planeringsutskottets protokoll den 23 augusti 2005 (§ 91).

Kommunstyrelsens beslut i enlighet med planeringsutskottets förslag

Kommunstyrelsen godkänner bytesavtal 29-2005.
_____
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Beslutsexpediering: § 234 Dnr 269/05 253
NCC Construction
Planeringsutskottet Godkännande av samarbetsavtal med NCC Construction för 

område vid kv. Skogsriskan, Östra Balltorp – avtal 34-2005

Sammanfattning

NCC Construction Sverige AB har hos kommunen begärt markanvisning 
och planläggning av ett område strax söder om kvarteret Skogsriskan i av-
sikt att bygga ut området med bostäder. 

Stadsbyggnadskontoret har tagit fram ett samarbetsavtal. Avtalet reglerar 
samarbetet mellan parterna under förestående planutredning.

Beslutsunderlag

Stadsbyggnadskontorets tjänsteskrivelse den 15 augusti 2005.
Planeringsutskottets protokoll den 23 augusti 2005 (§ 92).

Kommunstyrelsens beslut i enlighet med planeringsutskottets förslag

Kommunstyrelsen godkänner samarbetsavtal 34-2005.
_____
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Beslutsexpediering: § 235 Dnr 268/05 212
Kungsbacka kommun

Yttrande över Översiktsplan 2005 för Kungsbacka kommun

Sammanfattning

Kungsbacka kommun har översänt Översiktsplan 2005 för Kungsbacka 
kommun. Planförslaget har varit utställt t.o.m. den 15 augusti 2005. Stads-
byggnadskontoret har tagit fram en tjänsteskrivelse med kommentarer till 
förslagets utformning vid gränsen mellan Mölndal och Kungsbacka.

Beslutsunderlag

Stadsbyggnadskontorets tjänsteskrivelse den 15 augusti 2005.
Planeringsutskottets protokoll den 23 augusti 2005 (§ 94).

Kommunstyrelsens beslut i enlighet med planeringsutskottets förslag

Kommunstyrelsen beslutar översända stadsbyggnadskontorets tjänsteskri-
velse den 15 augusti 2005 som yttrande över Kungsbackas översiktsplan 
2005.
_____
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Beslutsexpediering: § 236 Dnr 267/05 214
Planeringsutskottet

Förfrågan om planläggning av Kvarnbyvallen

Sammanfattning

Interbygg AB inkom den 16 juni 2005 med ansökan om planläggning av 
området som omfattar Kvarnbyvallen. Bolaget avser att bygga bostäder i 
området.

Kommunstyrelsen godkände den 19 april 2005 (§ 113) samarbetsavtal med 
Interbygg AB om planläggning för bostäder på Kvarnbyvallen.

Beslutsunderlag

Planeringsutskottets protokoll den 23 augusti 2005 (§ 95).

Kommunstyrelsens beslut i enlighet med planeringsutskottets förslag

Kommunstyrelsen uppdrar åt planeringsutskottet (stadsbyggnadskontoret) 
att påbörja en planutredning för området vid Kvarnbyvallen och inleda 
erforderliga avtalsförhandlingar.
_____
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Beslutsexpediering: § 237 Dnr 163/05 739
Planeringsutskottet
Lokalförsörjnings-
utskottet

Yttrande över förslag om förvärv av fastigheten Syrenen 1, 
Delbancogatan 30 

Barnomsorgs- och ut-
bildningsnämnden
Vård- och omsorgs-
nämnden
Arbets- och familje-
stödsnämnden

Sammanfattning

Byggnaden på Delbancogatan 30 hyrs till den 1 juli 2005 av Samfast som 
ersättningslokal till Kikås förskola under dess ombyggnad. Byggnaden upp-
fördes 1990-91 och är i bra skick. Tomten är delvis inhägnad och på 
ca 3 100 kvm med en bruksarea på ca 650 kvm. På tomten finns 9 st. 
parkeringsplatser.

Samfast har inhämtat synpunkter från vård- och omsorgsnämnden, barn-
omsorgs- och utbildningsnämnden och arbets- och familjestödsnämnden. 
Samfast konstaterar att barnomsorgs- och utbildningsförvaltningen har störst 
behov av lokaltillskott med hänvisning till kommunfullmäktiges beslut om 
förskoleverksamhetens utformning.

Vård- och omsorgsförvaltningens och arbets- och familjestödsförvaltningens 
lokalbehov bedöms inte lika akut.

Lokalförsörjningsutskottet och planeringsutskottet har yttrat sig över för-
slaget.

Beslutsunderlag

Vård- och omsorgsförvaltningens tjänsteskrivelse den 19 april 2005.
Vård- och omsorgsnämndens protokoll den 28 april 2005 (§ 42).

Samfasts tjänsteskrivelse den 1 juni 2005.
Lokalförsörjningsutskottets protokoll den 17 juni 2005 (§ 47).

Stadsbyggnadskontorets tjänsteskrivelse den 17 augusti 2005.
Planeringsutskottets protokoll den 23 augusti 2005 (§ 96).

Kommunstyrelsens beslut

Kommunstyrelsen uppdrar åt planeringsutskottet att förvärva fastigheten 
Syrenen 1.

Kommunstyrelsen beslutar att lokalerna skall användas till förskoleverk-
samhet.
_____

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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Beslutsexpediering: § 238 Dnr 348/03 293
Lokalförsörjnings-
utskottet Slutredovisning av projekt Nybyggnad av specialbostäder, Alve-

redsnäs och Kärra-Kroken

Sammanfattning

Kommunfullmäktige beviljade, vid sitt sammanträde den 22 oktober 2003,  
3 mnkr för inköp av två bostadspaviljonger.

Redovisningen visar på en slutkostnad på 3 348,7 tkr, vilket ger ett under-
skott på 348,7 tkr i förhållande till beviljat anslag på 3 000 tkr.

Orsak till överskridandet är i huvudsak fördyrade markarbeten i samband 
med tillkommande VA-service på Kärra-Kroken och ny el-service på 
Alveredsnäs.

Beslutsunderlag

Samfasts tjänsteskrivelse den 6 juli 2005.
Lokalförsörjningsutskottets protokoll den 18 augusti 2005 (§ 56).

Kommunstyrelsens beslut i enlighet med lokalförsörjningsutskottets 
förslag

Kommunstyrelsen godkänner slutredovisning av projektet Nybyggnad av 
specialbostäder, Alveredsnäs och Kärra-Kroken.
_____

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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Beslutsexpediering: § 239 Dnr 248/05 110
Kerstin Spiliopoulos
Handikapprådet
Pensionärsrådet

Kompletteringsval av en ersättare i handikapprådet och i pensio-
närsrådet efter Maj-Lis Dahlgren (s)

Förtroendemanna-
registret
Personalkontoret

Kommunstyrelsens beslut

Kommunstyrelsen utser Kerstin Spiliopoulos (s), Mattias väg 134, 437 36 
Lindome till ersättare i handikapprådet och i pensionärsrådet.
_____

Justerandes sign Utdragsbestyrkande
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Beslutsexpediering: § 240 Dnr 312/04 372
Regeringen
Planeringsutskottet Yttrande över ansökan om nätkoncession för 400kV ledning 

mellan Stenkullen - Lindome

Sammanfattning

Regeringen (miljö- och samhällsbyggnadsdepartementet) har i en remiss den 
20 juli 2005 berett staden tillfälle att yttra sig över rubr. koncessionsansökan 
senast den 23 september 2005.

Beslutsunderlag

Stadsbyggnadskontorets tjänsteskrivelse den 1 september 2005.

Kommunstyrelsens beslut

Kommunstyrelsen översänder stadsbyggnadskontorets tjänsteskrivelse den 
1 september 2005 som eget yttrande i ärendet.
_____

Justerandes sign Utdragsbestyrkande


